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Protokół Nr XVII / 19 

z XVII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 20 grudnia 2019 r. 

 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 14.15-17.25. 

 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 17 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji. Na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 

obrad.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że obrady Rady Miejskiej w Ropczycach są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej urzędu gminy. 

Uczestnicząc w sesji rady miejskiej wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie 

swoich danych osobowych w myśl przepisów rozporządzenia o ochronie danych tzw. RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - chciałbym prosić o wprowadzenie do porządku obrad 

dzisiejszej sesji autopoprawek do projektu budżetu na 2020 rok, jak również do wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2020-2029. Jeżeli chodzi o autopoprawki to w zasadzie w sposób 

nieznaczny zwiększamy projekt budżetu po stronie dochodów i wydatków bo o kwotę 31 791 

zł i o tą kwotę zwiększamy wydatki budżetu. Pani skarbnik o szczegółach zwiększenia 

dochodów i wydatków powie. Poprosił aby w zmianach do budżetu, również do wieloletniej 

prognozy finansowej przyjąć jako autopoprawkę zwiększenia i zmniejszenia wydatków, 

inaczej przesunięcia, które w przedłożonym projekcie budżetu będą dotyczyć kwoty 656 954 

zł. Dotyczą paru kwestii, które na komisjach omawialiśmy. Jedyną autopoprawką dodatkowo 

przedłożoną o której nie mówiliśmy na wszystkich komisjach jest propozycja przesunięcia 

400 000 zł z wydatku zapisanego w projekcie budżetu w kwocie 1 000 000 zł na rozbudowę  

i modernizację oczyszczalni ścieków przez PUK. Te 400 000 zł chcemy przesunąć na 

zwiększenie wydatków na dokończenie budowy kanalizacji w naszych 5 miejscowościach. 

Chcemy zapisać ten tytuł inwestycyjny Poprawa gospodarki ściekowej na terenie miasta  

i gminy w 2020 roku dlatego, że pomimo, że inwestycja została już wykonana fizycznie to 

rozliczenie tej części inwestycji, która nie jest dotowana środkami i Unii Europejskiej nastąpi 

dopiero w pierwszych miesiącach 2020 roku. Stąd ta inwestycja musi się znaleźć w budżecie 



2 
 

2020 roku. Środki, które są nam niezbędne do opłacenia faktur w miesiącu styczniu opiewają 

na kwotę do 400 000 zł. Po stronie dotacji przyznanej nam ze środków Unii Europejskiej 

pozostaje nam jeszcze do dopłacenia z tych 8 500 000 zł  940 000 zł a więc wtedy, kiedy te 

środki zostaną nam zwrócone poprzez urząd marszałkowski, pod koniec stycznia lub w lutym 

wprowadzimy je na wydatki i przywrócimy kwotę 400 000 zł do podniesienia kapitału PUK-u 

z przeznaczeniem jak do tej pory na rozbudowę i modernizację oczyszczalni ścieków. To jest 

najistotniejsza autopoprawka zwiększająca wydatki, zmniejszająca dochody. Pozostałe 

Wysoka Rada zna bo przedstawialiśmy te autopoprawki na komisjach. Bardzo proszę całość 

tych poprawek do projektu budżetu przyjąć do budżetu, w szczegółach będziemy je omawiali 

w trakcie przedłożenia projektu budżetu.  

 

Zmiana do porządku obrad  (autopoprawki do projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy 

Ropczyce na 2020 rok) została przyjęta przy: za – 20, przeciw - 0, wstrzymujących  się – 0. 

Porządek obrad w całości został przyjęty: za – 20, przeciw - 0, wstrzymujących  się – 0. 

  

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego,  

2) uchylenia Uchwały Nr XIV/120/19 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 września 2019 

r. w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego w Ropczycach w latach 2020 - 2021,  

3) uchylenia Uchwały Nr XIV/119/19 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 września 2019 

r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 

2020 rok,  

4) zmiany Uchwały Nr XI/99/19 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 7 czerwca 2019 r.  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 

rok  

5) zmiany Uchwały Nr XLVI/457/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 

roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych w Ropczycach zmienionej Uchwałą Nr IV/32/18 Rady Miejskiej w Ropczycach 

z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/457/17 Rady Miejskiej  

w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Ropczycach,  

6) zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok, - 

przebudowa dróg gminnych  

7) zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok, - 

przedłużenie ul. Przemysłowa  

8) zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok, - 

szkoła w m. Ropczyce - Witkowice  
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9) zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok, - 

hala SP nr 1  

10) zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku w zakresie wydatków bieżących na 2020 rok. 

4. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Ropczyce na 2020 rok i głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 2020 rok:  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

2) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady, w tym ostatecznej opinii Komisji 

Rewizyjnej,  

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej  

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie,  

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,  

6) głosowanie.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce i głosowanie.  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

1) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Gminie Ropczyce na 2020 rok,  

2) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na rok 

2020,  

3) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego,  

4) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów,  

5) zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2019 rok,  

6) uchylenia Uchwały Nr XLV/473/13 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 listopada 2013 

r. w sprawie wprowadzenia Programu "Karta Rodziny Wielodzietnej 3+" na terenie Gminy 

Ropczyce.  

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.  

8. Sprawy różne.  

9. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że  Komisja 

Rewizyjna odbyła posiedzenie opiniujące projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Opiniowanie 

odbyło się poprzez głosowanie nad poszczególnymi projektami. Wszystkie projekty, które 

znalazły się w punkcie 3 porządku obrad otrzymały opinię pozytywną komisji. 

  

3.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

W projekcie postanawia się udzielić w 2020 roku pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego w kwocie 31 882,66 zł na realizację zadania  

w zakresie pomocy społecznej, z przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków bieżących 
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dotyczących wydatków rehabilitacji zawodowej i społecznej w Warsztatach Terapii Zajęciowej 

dla mieszkańców z terenu gminy Ropczyce. Zgodnie z wnioskiem złożonym przez Starostę 

Ropczycko-Sędziszowskiego z prośbą o dofinansowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej 

projekt został przedłożony radzie. Z terenu gminy Ropczyce uczestniczy 20 osób 

niepełnosprawnych w tych warsztatach.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.2 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/120/19 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 września 2019 r. w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego 

do Spółki Towarzystwa Budownictwa Społecznego w Ropczycach w latach 2020 – 2021- 

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Wspomniana uchwała miała zapis, że w 2020 roku rada wyraziła zgodę na wniesienie przez 

gminę Ropczyce wkładu pieniężnego w wysokości 1 000 000 zł, w 2021 roku 600 000 zł, 

finansowane miało być z tych środków przedsięwzięcie pod nazwą Budowa budynku 

mieszkalnego wielorodzinnego przy ulicy Mehoffera 9 w Ropczycach. W związku  z tym, że 

zadanie to z racji oszczędności w budżecie nie zostało zawarte, jest konieczność prawna 

wycofania tej uchwały. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/120/19 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 września 2019 r. w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego 

do Spółki Towarzystwa Budownictwa Społecznego w Ropczycach w latach 2020 – 2021 przy: 

za – 14 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 6. 

 

3.3 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/119/19 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 września 2019 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Uchwała ta stanowiła o zabezpieczeniu w budżecie 2020 roku środków finansowych  

w wysokości 3 500 000 zł na realizację zadania Projektowanie i budowa przedszkola 

publicznego wraz ze żłobkiem przy ul. Mehoffera w Ropczycach. Również w związku z tym, 

że zadanie to nie znalazło odzwierciedlenia w budżecie 2020 roku prawnie istnieje potrzeba 

wycofania tej uchwały.  

 

Radny p. Jan Rydzik – we wrześniu podejmowaliśmy tą uchwałę a dzisiaj mamy ją odrzucić. 

Bardzo mi przykro z tego powodu bo na osiedlu Mehoffera budujemy tyle bloków, powstaje 

nowe osiedle mieszkaniowe, tyle rodzin młodych się tam wprowadza, rodzą się dzieci. Po 

jakimś czasie te dzieci chciałyby być czy w żłobku, później w przedszkolu. Tej możliwości nie 
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będzie im dane. Młode mamy będą musiały przez rok wychowywać dzieci, jak nie będzie 

żłobka, przedszkola dalej będą tzw. gospodyniami domowymi. Miał być zaciągnięty kredyt. 

Tak było to dobrze przyjęte przez mieszkańców, przez młodych. Był wychwalany burmistrz, 

rada, że podjęli taką bardzo dobrą uchwałę. Nie wiem czy te pieniądze, które miały być na ten 

cel czy było źle wyliczone czy te pieniądze nie zostały teraz dane bo za chwilę będziemy 

dokładać do hali sportowej 1 500 000 zł do szkoły nr 1, 1 000 000 zł do oczyszczalni ścieków. 

Wiem, że są do dokończenia potrzebne. Czy nie można dofinansować tych wszystkich urządzeń 

w hali, sponsorzy może też troszkę by pomogli. Wiem, że za chwilę pan burmistrz odbije mi 

piłeczkę i będzie mnie punktował dlaczego nie ma tych pieniędzy. Za 4 lata i tak będzie ten 

żłobek wybudowany, dlaczego domyślcie się sami. 

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - szanowny panie radny chciałbym panu odpowiedzieć, 

że nie zamierzam panu odbijać w odpowiedzi pańskiego oczekiwania budowy tego obiektu 

żłobka i przedszkola choćby z tego powodu, że tak samo jak i pan mam obok na tym osiedlu  

w bloku wnuczkę. Byłoby wspaniale gdyby przedszkole i żłobek było na miejscu. Zapewniam 

pana, że na dziś dla naszych wnuczek jest miejsce w żłobku i w przedszkolu. Moim życzeniem 

i wszystkich nas tu półtora czy dwa lata temu było by przy tym budującym się osiedlu 

projektować i w przyszłości budować żłobek i przedszkole. Po to wydaliśmy środki finansowe 

na projekt, po to zabezpieczyliśmy teren, po to pod ten projektowany obiekt zabezpieczyliśmy 

w media by go wybudować. Dalej jesteśmy zdeterminowani, żeby ten obiekt wybudować. 

Myślę panie radny, że ma pan rację, że za 4 lata w wyborach parlamentarnych, jeżeli będzie 

inny rząd niż obecny, nie będzie golił samorządów ze środków finansowych tak jak robi to 

obecny rząd, który odebrał nam samorządowi miasta i gminy przynajmniej 3 000 000 zł na 

przyszły rok z należnego nam wedle ustaw dotychczasowych, które obowiązywały przez 

ostatnie 20 lat – podatek od dochodów osobistych, gdyby nie brak choćby 2 700 000 zł tylko  

w tym roku do subwencji oświatowej związanej z wyższymi kosztami wynagrodzenia 

nauczycieli i ich pochodnych, które w takiej kwocie nie zostały nam zabezpieczone to byśmy 

na pewno budowali ten żłobek i przedszkole bo z taką myślą w wieloletniej prognozie 

finansowej ta pozycja była. Muszę podejmować odpowiedzialne decyzje za całe 28 000 

mieszkańców. Wierzę głęboko w to, że rząd PiS-u się ocknie i przestanie skubać samorządy, 

że będziemy mieli środki finansowe, które będą nam wystarczały nie tylko na bieżące wydatki 

bo ten projekt budżetu, który przedstawiamy wystarcza na bieżące wydatki, na udział w tych 

inwestycjach, które musimy dokończyć. Kwota 1 000 000 zł na dokończenie rozbudowy  

i modernizacji oczyszczalni ścieków była wpisana w wieloletnią prognozę finansową. Musimy 

tą kwotę zabezpieczyć jak deklarowaliśmy i podjęliśmy stosowne decyzje na forum samorządu 

2 lata temu bo takie są umowy z wykonawcami, tego nie można powstrzymać. Nie ma żadnych 

dodatkowych kwot na budowę hali w wysokości 1 550 000 zł, tak się tego nie czyta. To są 

środki finansowe, które były zaplanowane w tym roku a nie wydane na tą halę gimnastyczną  

w tym roku jeszcze dlatego, że faktury spływają, robota niedokończona, my ją musimy 

rozliczyć i przenosimy te środki na przyszły rok. Również z kwoty dotacji z Ministerstwa 

Sportu na tą halę w wysokości 1 950 000 zł w przyszłym roku pozostała nam jeszcze kwota do 

zdjęcia w wysokości 350 000 zł, też trzeba do tego doliczyć tyle ile hala kosztowała plus 
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uzasadnione dodatkowe roboty, które w tej chwili się rozlicza, które na tak dużych inwestycjach 

zawsze są. Poinformuję na następnej sesji bo na dziś nawet nie wiem czy to będzie 190 000, 

czy 230 000 zł być może 250 000 zł. W stosunku do 8 000 000 zł nie jest to zbyt duża kwota 

robót dodatkowych. Odpowiadam mieszkańcom miasta i gminy, że na 1 styczeń 2020 roku 

wszystkie nasze dzieci, które są w wieku przedszkolnym mają swoje miejsce  

w przedszkolach samorządowych, jak również w przedszkolach prywatnych, które  

w Ropczycach funkcjonują. Na dziś prawie bez mała wszystkie mamy, które chciały oddać pod 

opiekę swoje dzieci w wieku od pół roku do 3 lat mają swoje dzieci w  żłobkach samorządu 

Ropczyc w których mamy w chwili obecnej 96 miejsc, w tym 4 wolne. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/119/19 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 17 września 2019 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok przy: za – 13 głosów, przeciw – 4, 

wstrzymujących się - 3. 

 

3.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/99/19 Rady Miejskiej 

w Ropczycach z dnia 7 czerwca 2019 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Postanawia się w zmienionej uchwale, która opiewała na kwotę 150 000 zł, że ulegnie 

zmniejszeniu kwota do 42 000 zł na realizację jednego zadania z trzech, które dotyczy 

opracowania projektu budowlanego dotyczącego odbudowy mostu w ciągu drogi gminnej nr 

107540R Stobierna - Łopuchowa w m. Łączki Kucharskie. Zmieniony projekt uchwały 

upoważnia burmistrza do zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku na 2020 tylko w zakresie 

kwoty 42 000 zł na wskazane zadanie inwestycyjne.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/99/19 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 7 czerwca 2019 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok przy: za – 17 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 3. 

 

3.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/457/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego 

do Spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Ropczycach zmienionej Uchwałą Nr 

IV/32/18 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XLVI/457/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie 

wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych  

w Ropczycach - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Podstawowa uchwała z 2017 roku mówiła, że w 2020 roku obejmowane są udziały w liczbie 

2 000 o nominalnej wartości 500 zł każdy. W przedstawianym projekcie uchwały zmniejszana 

jest kwota do wartości 600 000 zł w zamian za objęcie 1 200 udziałów o wartości nominalnej 
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500 zł każdy, czyli zmniejszenie o 400 000 zł. Uchwała ta zabezpieczała finansowanie  

i realizację projektu Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków przy ul. Masarskiej  

w Ropczycach, którą realizuje Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Ropczycach. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/457/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego 

do Spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Ropczycach zmienionej Uchwałą Nr 

IV/32/18 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XLVI/457/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie 

wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych  

w Ropczycach  przy: za – 16 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 4. 

 

3.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok - przebudowa dróg gminnych - Skarbnik 

Gminy – p. Beata Malec. 

W projekcie postanawia się o zabezpieczeniu kwoty 106 950 zł na realizację zadania Poprawa 

połączenia komunikacyjnego pomiędzy drogą powiatową 1360 a drogą powiatową 1343 

poprzez budowę, przebudowę dróg gminnych. Źródłem pokrycia zobowiązań będą dochody 

własne gminy z tytułu podatku od nieruchomości w 2020 roku we wskazanej wysokości. 

Projekt upoważnia burmistrza do zaciągnięcia takiego zobowiązania w 2019 roku. W związku 

z wprowadzeniem tego zadania poprzez autopoprawkę w kolejnym etapie sesji do budżetu na 

2020 rok, w związku z przedłużeniem realizacji zadania i przesunięciem terminu oddania 

całkowitej dokumentacji na 2020 rok istnieje potrzeba prawna podjęcia uchwały w sprawie 

przedłużenia związanego z realizacją w późniejszym terminie 2020 roku zakończenia 

opracowania dokumentacji.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

3.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok - przedłużenie ul. Przemysłowa – Skarbnik 

Gminy – p. Beata Malec.  

W projekcie tym postanawia się o zabezpieczeniu kwoty 12 000 zł na realizację zadania pn. 

Budowa drogi gminnej przedłużenie ul. Przemysłowej w Ropczycach. Jest to podobna uchwała 

jak wcześniejsza, która była przedstawiana w związku z dokończeniem opracowania 

dokumentacji i wydłużeniem się terminu, koniecznością spisania aneksu w ramach realizacji 
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tego zadania na 2020 rok jest podstawa prawna, konieczność podjęcia tej uchwały. Zadanie 

również jest ujęte w przedstawionym projekcie budżetu na 2020 rok.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

3.8 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok - szkoła w m. Ropczyce - Witkowice - 

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie 120 000 zł na realizację zadania Budowa szkoły 

podstawowej wraz z infrastrukturą techniczną w m. Ropczyce-Witkowice. Jest to podobna 

sytuacja jak we wcześniejszych uchwałach, w związku z wydłużeniem terminu związanego  

z przedstawieniem ostatniej dokumentacji dotyczącej projektu na tym zadaniu, taka uchwała 

jest konieczna do zawarcia. W budżecie złożonym na 15 listopada to zadanie było w wysokości 

60 000 zł. Jednak po ostatnich uzgodnieniach dodatkowe 60 000 zł zostanie przesunięte na 

2020 rok, w związku  z tym istnieje potrzeba podjęcia takiej uchwały. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

3.9 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok - hala SP nr 1 - Skarbnik Gminy – p. Beata 

Malec.  

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku na 2020 w zakresie wydatków 

inwestycyjnych w kwocie 350 000 zł na realizację zadania Projektowanie i budowa hali 

sportowej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Ropczycach. W związku z tym, że zadanie jest już 

na dokończeniu nastąpiły dodatkowe roboty i ta kwota jest wskazaniem wstępnych, 

szacunkowych wartości w związku z koniecznym zakończeniem zadania, kwota ta może ulec 

zmniejszeniu. Na dzień dzisiejszy w związku z koniecznością podpisania umowy na roboty 

dodatkowe prawnie musimy zabezpieczyć taką umowę, żeby można w 2019 roku ją podpisać, 

wydatkować w 2020 roku.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2020 rok przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 
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3.10 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków bieżących na 2020 rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

W projekcie tym postanawia się zabezpieczyć kwotę 36 000 zł na wydatki związane  

z wykonaniem zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

oraz projekty planu miejscowego dla obszarów w Niedźwiadzie i Ropczycach. Projekt ten 

wynikł z konieczności zawarcia przedłużenia terminów tychże opracowań w związku 

wykonaniem przez poszczególnych wykonawców ten termin niestety się wydłużył i potrzeba 

jest podpisania aneksów na wydłużenie terminów w związku z realizacją tych zadań.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2019 roku  

w zakresie wydatków bieżących na 2020 rok przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

4.  

Przewodniczący Rady – przypomniał, że przedmiotem obrad jest projekt uchwały budżetowej 

w całości, czyli z grupą poprawek, które rada otrzymała.  

 

4.1. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - sesja budżetowa jest na pewno najważniejszym 

zadaniem gminy dotyczącym ustalenia budżetu, planu dochodów, wydatków na kolejny rok. 

Zawsze tego typu decyzje tworzą wiele emocji, tym bardziej w tym roku, kiedy przychodzi nam 

uchwalić budżet, który z pewnością na przestrzeni ostatnich 20 lat jest jednym z bardziej 

skomplikowanych i trudnych projektów budżetowych, które radzie przedłożyłem, jak również 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Chciałabym powiedzieć kilka zdań o tym budżecie  

a następnie poprosić współpracowników, żebyśmy mogli przedstawić jeszcze raz krótką 

wizualizację, która obrazowałaby dochody i wydatki budżetu miasta i gminy Ropczyce na 2020 

rok. Nasz projekt budżetu mówi o dochodach w wysokości prawie 130 000 000 zł bo brakuje 

nam do tej kwoty tylko 232 000 zł. Jest jednym z największych budżetów po stronie 

dochodowej i wydatkowej instytucji publicznych na terenie naszego powiatu ale ten budżet nie 

oznacza, że jest budżetem radości i optymizmu, nie ma też powodu mówić, żeby budżet ten był 

budżetem niezwykle trudnym, związanym z kryzysem. Z pewnością dochody budżetowe 

pokazują spowolnienie w zakresie dochodów, spowolnienie w gospodarce. Chciałbym podać 

przykłady kilku czynników, które wpłynęły na to, że wedle naszej prognozy o kilka milionów 

złotych te dochody budżetowe są niższe. To my zdecydowaliśmy na tej sali 2 miesiące temu, 

żeby ustalić dochody własne wedle stawek podatków, które należą do naszych kompetencji. 

Zdecydowaliśmy tylko o podwyżce w zasadzie podatku od nieruchomości w wysokości 3%. 

Sądzę, że podjęliśmy słuszną decyzję dlatego, że naszych mieszkańców, podatników też 

dotyczy drożyzna, która już od kilku miesięcy jest widoczna. Nasze dochody są niższe niż 

zakładaliśmy w wieloletniej prognozie finansowej z trzech co najmniej powodów. Po pierwsze 

zaniżona jest przez rząd na rok 2020 subwencja oświatowa, nawet ta, która dotyczy tylko  
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i wyłącznie obligatoryjnych w oświacie zadań spoczywających w obowiązku rządu. Według 

mojej oceny rok do roku to zaniżenie dotyczy kwoty 2 200 000 zł. W sumie dokładamy na 2020 

rok do całego działu w wydatkach oświatowych bez mała 21 000 000 zł. Gdyby tylko połowa 

z tej kwoty była nam zrekompensowana przez rząd moglibyśmy spokojnie mówić o realizacji 

w wydatkach tego budżetu większości oczekiwań naszych mieszkańców miasta i gminy.  

W tym projekcie budżetu w pierwszych prognozach związanych z przygotowywaniem 

wydatków na 2020 rok jeszcze kilka miesięcy temu nie przewidywaliśmy, że wzrost dochodu 

z tytułu podatku PIT płacony przez wszystkie osoby fizyczne będzie tak niewysoki. Nie mogę 

powiedzieć, że zapisany w projekcie budżetu, wedle prognozy zapisanej przez Ministerstwo 

Finansów jest niższy niż w 2019 roku ale jego zwiększenie jest nieznaczne o 2,2%-2,3%  

a dotychczasowe zwiększenie udziału tych podatków co roku było w granicach 8%-12%. 

Mieliśmy prawo oczekiwać, że wzrost średniej krajowej, jak również wzrost wynagrodzeń, 

niższe bezrobocie przyczyni się do tego, że nasze dochody z tego tytułu będą co najmniej  

o  3 500 000 zł wyższe. Obniżenie podatku dochodowego od osób fizycznych przez sejm  

w miesiącu sierpniu z 18% do 17%, jak również zwolnienie ośmiu roczników wchodzących na 

rynek całkowicie z tego podatku i podniesienie kwoty wolnej od podatku są dobrymi decyzjami 

podjętymi przez sejm ale zła jest decyzja rządu, który nie zechciał zrekompensować utraty tych 

dochodów samorządom gminnym. Mówię głównie o samorządach gminnych dlatego, że my 

gminy w tym podatku mamy 38% swojego udziału, samorząd powiatowy ma 10,8%  

a samorządy wojewódzkie tylko 2,8%. Moglibyśmy sporo za te 3 500 000 zł więcej zrealizować 

w zakresie oczekiwań mieszkańców. Nie spodziewaliśmy się też w połowie roku, że w 2020 

roku od 1 stycznia nastąpi tak znaczący wzrost płacy minimalnej i pochodnych w usługach 

publicznych jakimi są oświata, opieka nad dziećmi, pomoc społeczna, kultura, sport, gdzie jest 

bardzo wiele stanowisk pracy, które do tej pory były wynagradzane na najniższych taryfach 

wynagrodzenia osobistego. Ten znaczący wzrost powoduje dodatkowe koszty po stronie 

wydatków w samorządzie gminnym w granicach bez mała 900 000 zł. Wszystko to stanowi, że 

nasze dochody, aczkolwiek są w dużej kwocie tak naprawdę wystarczają na wydatki bieżące 

obligatoryjne i niewiele pozostaje nam na wydatki majątkowe czyli inwestycje. Te inwestycje 

są w graniach do 8 000 000 zł wraz z dotacjami, które mamy zapisane europejskimi  

i rządowymi i stanowią ok. 6% dochodów budżetowych. Jest to najniższy wskaźnik ze 

wszystkich dotychczasowych budżetów gminy przez ostanie 20 lat. Dlatego ten projekt budżetu 

przedkładany Wysokiej Radzie jest tak trudny. Poziom usług publicznych w mieście i gminie 

Ropczyce dość wysoki w porównaniu z innymi gminami. Mamy 96 miejsc żłobkowych czego 

ościenne gminy pewnie w takiej wysokości nie mają.  Mamy wiele innych kosztów związanych 

z usługami publicznymi, które są na dość wysokim poziomie: sport, basen, kultura, ileś domów 

kultury, bibliotek, poziom utrzymania miasta w standardzie latem, zimą zadawalającym 

naszych mieszkańców. Chcemy ten standard usług utrzymać w zakresie zimowego utrzymania 

dróg, ulic, chodników, które są przejezdne, nie posiadają dziur, przełomów, wyrw. Jesteśmy  

z tych dróg, które już są zmodernizowane zadowoleni. Oczywiście oczekujemy, żeby więcej 

dróg było o nawierzchni asfaltowej, więcej chodników, więcej oświetlonych ulic, dróg dla 

poprawy bezpieczeństwa. Wszystko byłoby dobrze, gdybyśmy mieli te dochody, które 

uważamy zostały nam zaniżone. Co do tych zaniżonych dochodów, trzeba jeszcze zaliczyć 
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dotacje, które są przekazywane każdej gminie, również naszej na zadania zlecone. Sądzę, że to 

jest rocznie kilkaset tysięcy złotych, które dokładamy do zadań, które nam zleca rząd poprzez 

umowy z wojewodą. Jeżeli przypomnimy, które inwestycje jesteśmy w stanie realizować,  

w zasadzie kończyć rozpoczęte w tym roku nieliczne jak przebudowa bazaru, budowa boiska 

w Chechłach, zakup samochodu strażackiego, przebudowa i rozbudowa ulicy Skorodeckiego 

to musimy sobie zadać pytanie czy nie powinniśmy w większym stopniu zgłosić nasze 

roszczenia do rządu o środki, które osobiście uważam, że się nam należą. Chciałbym Wysokiej 

Radzie przytoczyć nagłówki dzisiejszych gazet, które odnoszą się do sytuacji samorządów na 

przyszły rok. Pierwsza strona Super Nowości, w dużym tytule: Samorządy pozwą rząd. Rząd 

łupi i okrada nasze małe ojczyzny ile wlezie a kasy miast i gmin świecą pustkami. Przytoczył 

fragment artykułu, który zaproponował przeczytać. To jest cytat dotyczący kilku miast, które 

zdeklarowały, że po pieniądze, które im się należą pójdą z pozwem do sądu. Musimy rozważyć 

czy mamy z pokorą przyjąć te środki finansowe, które nam daje wedle uznania rząd ustalając 

dla całego państwa budżet zrównoważony a nam nakazują stosować deficyt budżetowy, 

zaciągać pożyczki i kredyty. Nasz budżet przedłożony przed chwilą jest na ten czas 

zrównoważony bo zapisane jest w projekcie budżetu, że pożyczymy w przyszłym roku tylko 

tyle w jakiej wysokości oddamy należne raty kredytów i pożyczek. Ja tu dziś nie zapewnię, że 

nie będzie takiej sytuacji, że nie poproszę radę być może o zaciągnięcie pożyczki jeżeli byłaby 

możliwość pozyskania środków finansowych na zadania, które pierwotnie były zapisane w 

wieloletniej prognozie finansowej a na które nie starcza nam już środków finansowych, nawet 

na udział do środków rządowych czy innych pozyskanych na przyszły rok.  

Wizualizacja dochodów i wydatków budżetu Gminy Ropczyce na 2020 rok – w załączeniu.  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak powiedział, że rada zapoznawała się już ze 

szczegółami na komisjach, bardziej szczegółowo projekt budżetu przedłoży pani skarbnik, 

będzie to przedmiotem oceny i dyskusji Wysokiej Rady.  

Burmistrz Ropczyc odnosząc się do wizualizacji dochodów i wydatków powiedział, że koszt  

w przyszłym roku wzrostu minimalnej płacy to bez mała 900 000 zł.  

Wydatki na energię – nasza gmina miała kontrakt na dwa lata, który się zakończył, dotyczył 

miasta i gminy Sędziszów, Ropczyc łącznie i prawie wszystkich instytucji wchodzących w te 

dwie gminy. Podwyżka prądu jest w granicach 40%, wzrost jest w granicach 600 000 zł rok do 

roku. 

Subwencja oświatowa na przyszły rok – mamy o pół miliona wyższą subwencję oświatową. 

Nie wiem, czy to jest o pół miliona wyższa subwencja oświatowa bo dziś jednoznacznie nikt 

nie powie, czy w tej subwencji na przyszły rok w wysokości 24 434 000 zł znajdują się już 

środki na podwyżki płac dla nauczycieli szkół podstawowych od 1 września. Interpretacja 

ministra edukacji jest niejasna. Kwota, którą w przyszłym roku musimy dołożyć do całego 

działu oświaty - prawie 21 000 000 zł, nie ma tu pokazanej kwoty dotacji do przedszkoli 

prywatnych. Prywatne przedszkole sióstr zakonnych otrzymuje dotację na każde dziecko  

w takiej wysokości w jakiej u nas wynosi koszt utrzymania w przedszkolu jednego dziecka. 

Pozostałe dwa prywatne przedszkola otrzymują dotację na każde dziecko w wysokości 75% 

kosztów utrzymania jednego dziecka w naszym samorządowym przedszkolu. O to idzie spór w 

przyszłym roku czy rząd nie powinien jednak zgodnie ze wszystkimi przyjętymi ustawami 
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gminie Ropczyce i wielu innym gminom naliczyć znacznie wyższą subwencję. Sądzę, że ten 

spór między nami jednak będzie, stosowny wniosek do sądu przygotujemy, wydaje mi się, że 

będzie on opiewał na kilka milionów złotych. Gdyby udało się nam w procesie sądowym 

wygrać te środki finansowe nie wiem czy za 5, czy 6 lat zasilą budżet gminy ale nie zasilą  

w roku przyszłym.  

Podatki od osób prawnych – od kilku miesięcy na przełomie roku bieżącego i przyszłego 

uwidacznia się sytuacja spowolnienia w naszych firmach na Czekaju. Upadłość ogłosiła 

Wytwórnia Pasz Cargill również chyba już Mostostal, od nich podatku już mieć nie będziemy. 

Musimy zapisywać wszystkie podatki teoretycznie, których ściągalność może być w wysokości 

np. 92%, 93% czy 95%, już tutaj mogą być braki i to jest też słaby punkt naszych dochodów. 

Podatki od osób fizycznych co prawda o 150 000 wzrastają rok do roku ale proszę zauważyć, 

że 150 000 zł w porównaniu z drożyzną która dotyczy gminy wprost: kultura, sport, pomoc 

społeczną związana z zakupami różnymi to jest to zbyt mały dochód rok do roku.  

PIT i CIT. Dlaczego dochody z CIT-u w przyszłym roku są tak niskie. To jest już objaw 

spowolnienia gospodarczego w naszych firmach bo możemy przyjąć do dochodu na przyszły 

rok dochody, które uzyskaliśmy za III kwartały roku bieżącego. W tym roku nie osiągniemy 

już zapisanej kwoty dochodu 2 000 000 zł, to będzie w graniach 1 000 000 - 1 200 000 a może 

nawet nie. To oznacza trudniejszą sytuację dochodową różnych firm, tak jak wczoraj prezes 

zakładów magnezytowych mówił mi, że już w roku ubiegłym wzrost cen energii  

w magnezytach to 64%. Wprowadzili wiele zmian w procedurze produkcji  wprowadzając 3 

zmianę i szerszy zakres różnych prac produkcyjnych, aby zejść z tymi kosztami do 42%. 

Podwyżka gazu dla takiego zakładu jak magnezyty to wzrost o 36%. To wszystko się przekłada 

na zmniejszenie zysku. Ten zysk to jest też dochód dla gminy w wysokości 20 070 000 zł  

w porównaniu do roku bieżącego z PIT-u niezadowalający. Ten wzrost dochodów jest  

w graniach 2,2% a wszystkie koszty idą w granicach 8-10%.  

Subwencje - subwencja wyrównawcza jest na niezmienionym poziomie. Subwencje pozostałe 

też nieznacznie wyższe, w sumie o niespełna 400 000 zł rok do roku.  

Dotacje celowe – głównie na szeroko rozumianą pomoc dla rodzin. Kwota przeszło 46 000 000 

zł jest kwotą prawie dwa razy wyższą niż subwencja oświatowa. Mamy w opiece i wychowaniu, 

edukacji 3 750 dzieci, bez mała 700 nauczycieli i pracowników, pomoc rządowa jest w kwocie 

prawie dwa razy mniejszej niż idzie pomoc do rodzin. Nie mówię, że to jest zbyt duża pomoc 

ale jeszcze dwa lata temu była prawie o 10 000 000 zł mniejsza. Stać by nas było na to, pod 

warunkiem, że byłaby jednak doszacowana ta subwencja oświatowa, która jest obligatoryjna.  

Dochody majątkowe – bardzo duża różnica wynika z tego, że rok przyszły to w zasadzie koniec 

dotacji ze środków europejskich, to jest koniec drugiej perspektywy finansowej Unii 

Europejskiej. W roku 2019 mieliśmy 2 500 000 zł dotacji na kanalizację, mieliśmy 4,4 miliona 

dotacji do OZE i mieliśmy bez mała 2 000 000 zł dotacji z Ministerstwa Sportu na halę  

i 150 000 zł na obiekt sportowy na Czekaju. W tym roku tylko dotacja na drogę Skorodeckiego, 

do bazaru, dotacja do zakupu samochodu strażackiego. Ta różnica w dochodach majątkowych 

jest bardzo duża.  

Wydatki budżetu gminy 2020 i 2019 rok. Ogółem wydatki są niższe. Zastosowaliśmy cięcia, 

żeby móc utrzymać na minimalnym poziomie 6% rozwój gminy czyli wydatki inwestycyjne, 
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majątkowe musieliśmy znacząco, minimum o 10% zmniejszyć wydatki bieżące, to dotyczy 

każdej instytucji, urzędu miejskiego. Sprowadza się to do tego, że waloryzacja płac we 

wszystkich jednostkach organizacyjnych gminy poza nauczycielami będzie w graniach 3%  

a przewidywaliśmy jeszcze kilka miesięcy temu 6%, tak jak to było przez ostatnie 2 lata. 

Przewidujemy, że wszystkie osoby we wszystkich jednostkach organizacyjnych i w urzędzie 

miejskim, które mają prawo do emerytury pójdą na emeryturę i nie będziemy ich zastępowali 

osobami z zewnątrz a przeniesiemy zakresy czynności. Również bardzo starannie wydajemy 

środki finansowe już i to samo będziemy musieli uczynić, aby utrzymać ten poziom wydatków 

w przyszłym roku.  

Wydatki budżetowe – gro wydatków w naszym samorządzie to wynagrodzenia i pochodne. 

Mamy wydatki majątkowe i środki unijne i to jest obraz porównawczy tych 3 lat budżetowych, 

zwłaszcza jeżeli chodzi o środki unijne bardzo wyraźnie widać, że to jest koniec środków tej 

perspektywy finansowej. Rok 2020 będzie rokiem jeszcze gorszym bo w zasadzie będzie to 

początek nowej perspektywy, która nie będzie uruchamiała chyba żadnych środków w tym 

okresie.  

Fundusz sołecki jest znacznie wyższy niż w roku ubiegłym, to jest algorytm wynikający  

z ustawy i te środki państwo sołtysi muszą wam wystarczyć na bieżące sprawy, które dotyczą 

zadań własnych gminy i obowiązków rad sołeckich.  

Dług – mamy rozchody w takiej samej wysokości planowane w 2020 roku jak w 2019  

i podobny poziom zadłużenia. W tym projekcie budżetu jest zapisana kotwica, że tyle  

w przyszłym roku na dziś zamierzamy pożyczyć ile spłacić należnych rat kredytów. Jeszcze raz 

się zastrzegam, ten budżet jest elastyczny, absolutnie od początku do końca roku taki sam nie 

będzie. Być może będzie taka sytuacja, że będą prosił Wysoką Radę abyśmy jednak jeszcze na 

jakieś zadania ale nie wydatków bieżących tylko rozwojowych, inwestycyjnych wsparli się do 

udziału własnego środkami z pożyczek. 

Wydatki na oświatę w wysokości 46 000 000 zł z podziałem na żłobek, przedszkole, zerówki, 

szkoły podstawowe, szkołę muzyczną, ZOJO, dowożenie uczniów do szkół. To wszystko 

składa się na wydatki oświaty - drugi dział pod względem wydatków w naszej gminie. 

Pierwszy to pomoc społeczna – ponad 46 000 000 zł wydatków w przyszłym roku to jest 

najwyższy wydatek jeżeli chodzi o wszystkie działy budżetu gminnego. 2,5 mln to są nasze 

dochody własne z których utrzymujemy pracowników MGOPS, nie wszystkich, tych 

pracowników socjalnych, jak również niektóre zasiłki idą z naszych własnych środków. Jest to 

w graniach 6% całości wydatków w tym dziale. Same świadczenia 500 plus to w tym roku bez 

mała 30 000 000 zł. Świadczenia pozostałe na przyszły rok rodzinne i fundusz alimentacyjny 

to 11 700 000 zł, być może okaże się, że w ciągu roku będą zmiany. Dobry start - 1 117 000 000 

zł w przyszłym roku. Zasiłki okresowe i celowe - okresowe to część z naszego budżetu, celowe 

w większości są to środki z budżetu państwa. Zasiłki stałe w większości finansowane są  

z budżetu państwa. Usługi opiekuńcze - w całości nasze środki ale osoby, którymi opiekują się 

siostry PCK też częściowo opłacają te usługi opiekuńcze. Rodziny zastępcze - środki, które 

musimy dołożyć współfinansujemy z powiatem i z państwem – 100 000 zł w przyszłym roku. 

ŚDS, gdzie mamy 44 osoby, jest w 100% finansowany z budżetu państwa. To jest przykład 

wzorowej współpracy państwa i gmin, gdzie rząd finansuje w 100% a my zajmujemy się 
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organizacją, logistyką, pomocą ale nie wykładamy swoich środków finansowych. Koszty 

utrzymania na przyszły rok DDPERiOS - 375 000 zł. 

Sport - 4 060 000 zł mimo, że były głębokie cięcia w stosunku do projektu przedłożonego przez 

pana dyrektora na przyszły rok w granicach 10%, jednak ta zwyżka musi być.  

Centrum Kultury - podobnie również były cięcia, jednak to jest taka kwota która i w pierwszej 

instytucji i drugiej jest kwotą niezwykle oszczędną. 

Biblioteka – założyliśmy, że w przyszłym roku p. dyrektor pójdzie na emeryturę i nikogo w to 

miejsce z zewnątrz nie zatrudnimy. Dzięki temu utrzymaliśmy ten poziom wydatków.  

Sprzedaż napojów alkoholowych – to jest bilans w związku z tym, że nie ma TESCO. Jest 

Biedronka, jest podniesiona akcyza. Być może podniesiemy prognozowane dochody z tego 

tytułu. W związku z tym jest trochę mniej pieniędzy na profilaktykę antyalkoholową, 

antynarkotykową.  

OSP jest nadzwyczaj potraktowane na przyszły rok łagodnie bo nawet wyższą kwotą niż rok 

2019. 

Przy przyjęciu autopoprawki i zwiększeniu wydatków na sport o 180 000 zł, to jest poziom 

który zrównuje nas w wydatkach na wszystkie stowarzyszenia sportowe z rokiem 2018 ale 

znacząco niższy niż w bieżącym roku.  

Dochody (wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania 

wieczystego) w porównaniu do 2019 roku prognozy są o 800 000 niższe i to jest problem dla 

nas i zmartwienie.  

Autopoprawką zmniejszyliśmy wydatki w tym roku o 106 000 zł, które idą też na wykup 

gruntów w pozycji innej – drogi bo ta autopoprawka mówi o tym, by przyśpieszyć dokończenie 

projektu technicznego drogi  od ronda 650 – lecia do drogi na Kopiec i te środki przeznaczone 

są w większości na wykup gruntów i na projekt techniczny.  

Roboty drogowe - to minimalna kwota, która zabezpiecza nam remont cząstkowy, bieżące 

utrzymanie, oznakowanie i nie ma tu ani złotówki na budowę nowych dróg. Nie mówię, że 

takich wydatków nie poniesiemy. Wierzę, że uda się nam w przyszłym roku odzyskać, 

przynajmniej w części VAT zapłacony w tym roku w wysokości ponad 4 000 000 zł na budowę 

kanalizacji. Jeżeli byłaby to kwota chociażby w granicach 1 500 000 zł to być może te środki 

będziemy mogli przeznaczyć na przebudowę dróg i budowę chodników.  

Inwestycje – 1 672 000 000 zł, które jest zapisane w budżecie jako nadwyżka budżetowa. 

Proszę nie łączyć to ze środkami pozostałymi, tylko kwota ta wpłynie albo już wpłynęła na 

konto gminy, musi być pokazana jako nadwyżka budżetowa, która jest dotacją rządu  

z Funduszu Dróg Samorządowych na przebudowę ulicy Skorodeckiego. 771 000 000 musimy 

dołożyć do przebudowy tej drogi ze środków własnych, to są te środki plus wskazane 558 000 

o których wcześniej mówiłem.  

Pozyskane dotacje w wysokości 3 260 000 zł - wierzę, że w ciągu roku uda się pozyskać jeszcze 

inne środki ale na dziś jest tyle, w porównaniu z rokiem bieżącym jest to 3 razy mniej.  

To są w zasadzie wszystkie większe inwestycje planowane na przyszły rok: targowisko, projekt 

szkoły w Witkowicach, dokończenie hali sportowej, budowa, przebudowa dachu na szkole 

podstawowej w Niedźwiadzie Dolnej tylko dlatego, że mamy pieniądze gwarancyjne, mamy 

tytuł kanalizacji sanitarnej mimo, że fizycznie to co do nas należało jest zrobione,  
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ul. Skorodeckiego, boisko na osiedlu w Chechłach. Liczymy, że jedną OSA, może dwie 

udałoby się w przyszłym roku zrobić. Inne inwestycje są możliwe, mamy na nie gotowe 

projekty, pozwolenia ale są niemożliwe do zapisania na ten czas budżetu. Głęboko wierzę i to 

jest zdanie optymistyczne na rok przyszły, że będziemy mieli środki nasze własne i rządowe  

i będziemy je wprowadzać do budżetu na wydatki, na te priorytety, które uzgodnimy. Na pewno 

w przyszłym roku nie na budowę  żłobka i przedszkola, musimy z tym zaczekać rok, dwa. Być 

może presja wszystkich gmin spowoduje, że rząd poprawi swój program Maluch plus, który 

dzisiaj wspiera budowę jeżeli chodzi o żłobki w granicach 20% to jest zbyt mało, natomiast nie 

wspiera ani jedną złotówką budowy przedszkoli. Żaden program rządowy nie wpiera dziś gmin 

w budowie szkół. Bardzo na to liczymy albo będziemy się sądzić z rządem o należne nam 

pieniądze na subwencję oświatową i zadania zlecone albo pójdziemy do rządu po prośbie  

o utworzenie funduszu ala Fundusz Dróg Samorządowych na budowę szkoły w Witkowicach, 

na budowę przedszkola i żłobka chociaż powinienem powiedzieć wodociągu dla południa 

naszej gminy bo to jest też zadanie o którym na wielu zebraniach i spotkaniach się mówi  

i wielokrotnie mówiliśmy na sesji. Z tą nadzieją pozostawiam Wysoką Radę i mieszkańców 

miasta i gminy Ropczyce. 

 

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec - skupię się na cyfrach, burmistrz przedstawił merytorycznie 

z nazwy zadania majątkowe i inwestycyjne i dochody. Łącznie z autopoprawką, która została 

państwu przedstawiona w formie opisowej wskazującej nazwy zadań dział, rozdział, paragrafy 

poszczególnych zadań i kwotę zwiększenia i zmniejszenia budżet na 2020 rok będzie opiewał 

w kwocie dochodów w wysokości 129 768 476 zł co stanowi już ostateczną kwotę, po 

autopoprawce, która wskazywała zwiększenie dochodów o kwotę 31 791 zł w związku ze 

zwiększonymi dochodami w Ropczyckim Centrum Sportu i Rekreacji o 60 000 zł oraz dochody 

z tytułu sprzedaży majątku o kwotę 180 000 zł. Jednocześnie zmniejszono dochody z tytułu 

obniżonych stawek w stosunku do planowanych przy projekcie budżetu przedłożonego na 15 

listopada, które dotyczą systemu odprowadzania odpadów komunalnych. Jest to kwota 

zmniejszenia ogólnie dochodów i wydatków na tym systemie o kwotę 208 209 zł. Dochody 

bieżące ostatecznie będą wynosić kwotę 126 000 000 zł, dochody majątkowe 2 913 000 zł. 

Wydatki budżetu ostatecznie po wprowadzeniu autopoprawki będą wynosić kwotę 131 441 099 

zł. Zwiększenia i zmniejszenia tak jak przedstawiono w autopoprawce dotyczą również 

zwiększenia kwoty wydatków o 31 791 zł. Na to zwiększenie wpływają zwiększone planowane 

wydatki o kwotę 240 000 zł. Jest to zwiększenie z tytułu rezerwy celowej na dofinansowanie 

zadań własnych o kwotę 180 000 zł oraz wydatki w zakresie realizacji zadań, które realizowane 

są przez placówki oświatowe w wysokości 60 000 zł. Równocześnie zmniejszone są wydatki 

na systemie odprowadzania odpadów komunalnych o kwotę 208 209 zł. Ostatecznie wydatki 

bieżące będą opiewać na kwotę 123 460 397,83 zł a wydatki majątkowe na 7 980 701,17 zł. 

Projekt budżetu jaki został państwu przedstawiony ustala planowany deficyt budżetu w kwocie 

1 672 623 zł. Jest to kwota deficytu równoznaczna z przedstawionym wcześniej na 15 listopada 

projektem budżetu jako różnica pomiędzy dochodami a wydatkami planowanymi. Źródłem 

finansowania tego deficytu będą przychody budżetu z niewykorzystanych środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym, które wynikają z rozliczenia dochodów i wydatków związanych ze 
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szczególnymi zasadami wykonywania budżetu. Jest to kwota w ramach otrzymanego Funduszu 

Dróg Samorządowych na zadnie budowy ul. Skorodeckiego. Te środki finansowe w 2019 roku 

na konto gminy wpłynęły. W związku z zasadami budżetowymi te środki są stricte 

przeznaczone na to zadanie i są lokowane na wyodrębnionym rachunku, który będzie 

uruchomiony w 2020 roku jako przychody związane z realizacją tego zadania, deficyt na który 

nie będziemy musieli zaciągać żadnych pożyczek. Jest to tylko zapis budżetowy w związku  

z przeniesieniem środków na 2020 rok. Rozchody budżetu opiewają na kwotę 4 949 598 zł.  

W przedstawionym projekcie rozpisano poszczególne kredyty jakie w 2020 roku są konieczne 

do spłaty według poszczególnych banków i według poszczególnych kwot, która opiewa na 

4 949 000 zł. Przychody budżetu wskazane są w projekcie budżetu na kwotę 6 622 221 zł. 

Przychody są z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emisji obligacji gminnych  

w kwocie 4 949 598 zł. Będą to źródła przychodów z tytułu pożyczki czy kredytu lub emisji 

obligacji. W trakcie roku będziemy analizować i przeliczać co będzie korzystniejsze do 

zrealizowania. Następnym źródłem przychodów jest kwota 1 672 623 jako środki 

niewykorzystane z dochodów z 2019 roku w ramach środków Funduszu Dróg Samorządowych. 

Projekt budżetu określa również rezerwę ogólną budżetu, którą łącznie po wprowadzonej 

autopoprawce zmniejsza się do kwoty 240 000 zł. Tworzy się również rezerwy celowe na 

zadania własne gminy zlecone do realizacji dla podmiotów sektora finansów publicznych 

niedziałających w celu osiągnięcia zysku, jest to kwota 88 000 zł, która w kwocie 13 000 zł 

będzie przeznaczona na zadania z pomocy społecznej i 75 000 zł na zadania z tytułu kultury, 

ochrony dóbr kultury, tradycji i edukacji kulturalnej. Łącznie tworzy się rezerwę celową na 

dofinansowanie zadania własnego w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi 

sportu z ustawy o sporcie. Jest to kwota zwiększona  po autopoprawce do wartości 398 000 zł. 

W budżecie tworzy się również rezerwę celową na zarządzanie kryzysowe. Łącznie rezerwy 

celowe w przedstawionym budżecie stanowią kwotę ok. 860 000 zł. W ramach budżetu określa 

się dochody i wydatki, które finansowane są ze szczególnych zasad wykonywania budżetu. Jest 

to system odprowadzania odpadów, dochody z tytułu kar i opłat pobieranych na podstawie 

ustawy Prawo ochrony środowiska, dochody z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz rozwiązywania problemów przeciwdziałania narkomani. Dochody z tytułu 

opłat za korzystanie przez operatora, przewoźnika z przystanków komunikacyjnych na 

podstawie ustawy o publicznym transporcie zbiorowym. Również dużą kwotą jeżeli chodzi  

o szczególne zasady wykonywania budżetu są zadania dotyczące dochodów i wydatków 

związane z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji rządowej i innych zadań. 

Również w projekcie budżetu wskazane są wydatki dotyczące środków z Unii Europejskiej, 

przede wszystkim są to dwa duże zadania unijne: przebudowa targowiska w m. Ropczyce, 

zadanie - zakup samochodu dla OSP Lubzina, również jest zadanie bieżące końcowe, które 

realizujemy w 2019 roku  Kompetencje cyfrowe mieszkańców gminy Ropczyce i zadanie 

realizowane przez zespół oświaty, szkołę podstawową w Brzezówce Przedszkole na dobry start. 

Projekt budżetu wyodrębnia również zadania jednostek pomocniczych gminy na łączną kwotę 

321 639,87 zł, są to zadania w ramach realizacji funduszu sołeckiego na 2020 rok. W załączeniu 

zgodnie z przepisami przedstawiana jest również kwota dotycząca dotacji jakie udzielane są  

z budżetu gminy Ropczyce dla jednostek sektora finansów publicznych i jednostek spoza 
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sektora finansów publicznych – łączna kwota 4 865 933, 94 zł. Projekt budżetu i autopoprawka 

ostatecznie przesuwa, zmniejsza czy zwiększa kwotę 656 954,93 zł w ramach przesunięć 

poszczególnych wydatków. Poszczególne przesunięcia są dołączone do opisowej części 

autopoprawek. Łącznie te przesunięcia wpływają całościowo na budżet zmniejszając kwotę 

wydatków bieżących o kwotę 38 004,93 zł, zwiększają kwotę wydatków majątkowych również 

o tą kwotę. Pozostałe założenia, które były przyjęte do opracowania projektu budżetu na 2020 

rok do 15 listopada nie uległy zmianie. Kwota deficytu, przychodów, rozchodów opiewa na tej 

samej wysokości, w związku z utrzymaniem wstępnych założeń zawartych w projekcie 

budżetu. 

 

4.2. 

Przedstawienie opinii komisji stałych o projekcie budżetu gminy na 2020 rok.  

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że ww. Komisja obradowała w dniu 5 grudnia, rozpatrywała projekt budżetu na 

2020 rok i została wydana opinia pozytywna jeżeli chodzi o całość budżetu. 

 

Radny p. Zenon Charchut - Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego przedstawił opinię Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego z posiedzenia w dniu 5 grudnia 2019 roku o projekcie budżetu Gminy Ropczyce 

na 2020 rok. Projekt budżetu na 2020 rok, wraz z autopoprawkami otrzymał pozytywną opinię 

Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego. 

 

Radny p. Józef Misiura – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu poinformował, 

że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 5 

grudnia, opiniując przedłożony projekt budżetu na 2020 rok wraz z autopoprawkami. Po 

przeprowadzonej analizie projekt budżetu został oceniony pozytywnie: 5 głosów – za, 1 

wstrzymujący się.  

 

Radny p. Bogdan Madeja – Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego przedstawił opinię Komisji ds. rolnictwa, ochrony 

środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego z posiedzenia w dniu 5 grudnia 2019 roku  

o projekcie budżetu Gminy Ropczyce na 2020 rok. Projekt budżetu na 2020 rok, wraz  

z autopoprawkami otrzymał pozytywną opinię Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego. 

 

Radna p. Genowefa Ciosek - Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji 

poinformowała, że Komisja skarg, wniosków i petycji obradowała w dniu 5 grudnia 2019 roku 

w sprawie projektu budżetu gminy Ropczyce na 2020 rok. Projekt budżetu ww. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna debatowała o projekcie uchwały budżetowej 5 grudnia. W pierwszej kolejności 
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Komisja Rewizyjna jako jedna z komisji stałych wydała opinię o projekcie budżetu  

w głosowaniu i była to opinia pozytywna. Następnie miało miejsce drugie posiedzenie komisji 

i wydanie opinii o projekcie budżetu na podstawie opinii, wniosków komisji stałych. Ta opinia 

również jest pozytywna. Ponadto pozytywną opinię Komisja wydała odnośnie poprawek 

autorskich.  

 

4.3  

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa uchwałą 

nr III/9/2019 z dnia 9 grudnia 2019 roku po rozpatrzeniu projektu uchwały budżetowej gminy 

Ropczyce na 2020 rok działając na podstawie swoich przepisów o regionalnych izbach 

obrachunkowych wydała pozytywną opinię w sprawie przedłożonego projektu budżetu na 2020 

rok. Pracowała na materiałach w sprawie projektu uchwały budżetowej gminy Ropczyce wraz 

z uzasadnieniem i informacjami uzupełniającymi oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce. W opinii również wskazano uwagi, które 

zawarte są w punkcie 4. Projekt uchwały budżetowej na 2020 rok jest podstawą do uchwalenia 

przez radę po uprzednim uwzględnieniu uwag. Uwaga dotyczy - w budżecie na 2020 rok, gdzie 

zaplanowane są wydatki dotyczące zakupu środków żywności w poszczególnych 

klasyfikacjach budżetowych realizowanych przez poszczególne placówki, jednostki 

organizacyjne. Taka uwaga skutkuje tym, że po uchwaleniu, przyjęciu budżetu na 2020 rok 

konieczne jest wystosowanie zarządzenia przez pana burmistrza przygotowanego przez 

sekretarz gminy w porozumieniu ze wszystkimi jednostkami. Są to zarządzenia, które rok  

w rok się przygotowuje, uaktualnia się do planu środków żywości zawartych w poszczególnych 

podziałkach klasyfikacyjnych jednostek, które realizują te zadania. Druga uwaga - wydatek 

dotyczący pomocy społecznej na udzielenie dotacji, pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego w kwocie 31 882,66 zł. Taką uchwałę Wysoka Rada na 

dzisiejszej sesji podjęła, to są wymogi, które spełniamy. Przy założeniach dotyczących wydania 

opinii wskazywane są poszczególne kwoty dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów, 

które wcześniej były referowane. Jest to wskazanie odnoszące się do zapisów budżetowych  

w tejże uchwale, jeżeli Wysoka Rada sobie życzy to przeczytam ją całą.  

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. opinia jest do wglądu, można się z nią zapoznać.  

 

4.4.  

Przewodniczący Rady powiedział, że kolejny punkt wynikający z procedury budżetowej to 

przestawienie stanowiska burmistrza w sprawie opinii komisji rady i opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie. Podkreślił, że opinie są pozytywne. 

Przewodniczący Rady zapytał czy pan burmistrz, chce zabrać głos w tej kwestii. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - nie wnoszę. 


